
InjazkuwaitInjaz_kuwait Injaz_kuwait Injazkwt 

www.injaz-kuwait.org

Head Start
Headstart meets the needs of a diverse group of students by providing engaging, 
academically enriching, and experiential learning sessions in work-readiness 
education and career perspectives. The program includes three 
volunteer-led sessions.

Session One: Writing Your Résumé
This module covers résumé writing.  It includes tips on writing a powerful cover letter and a powerful résumé.  It also 
includes tips on tackling résumé problems.

Session Two: Interviewing
This session introduces participants to the science and art of interviewing.  Through a series of exercises, participants 
will become of the major skills and behaviors associated with successful interviewing.  Participants will find that such 
skills are key to giving a lasting first impression that will significantly increase their hiring potential in today’s increasingly 
competitive job market.

Session Three: The Internship
This session introduces participants to internships, what they mean, how to prepare well for a good internship, and 
how to handle work duties in an internship.  The session invites participants to choose internships that are not only 
rewarding in the short-run but that also fit their long-term career objectives.

Session by session:

Age: 18-24
Session: 3

Duration: 90 minutes 
Students per group: 25 
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الجلسة الأولى: كتابة السيرة الذاتية

تغطــي هــذه الجلســة موضــوع كتابــة الســيرة الذاتيــة ورســائل التقديــم. فهــي تتضمــن النصائــح التــي تســاعد فــي كتابــة الســير الذاتيــة ذات 
التأثير القوي بالإضافة إلى كيفية التعامل مع المشاكل التي قد تنشأ عند إعداد مثل هذه الوثائق.

الجلسة الثانية: إجراء المقابلات الوظيفية

هــذه الجلســة تركــز علــى فــن و مهــارة إجــراء المقابــلات الوظيفيــة حيــث يتعلمــون مــن خــلال القيــام بعــدة أنشــطة المهــارات والســلوكيات 
الأساســية التــي مــن شــأنها أن تســاعدهم فــي إجــراء المقابــلات الوظيفيــة بنجــاح. وســيجد الطلبــة أيضــاً أن مثــل هــذه المهــارات تســاعدهم 
فــي تــرك الإنطبــاع الجيــد والــذي يزيــد مــن فــرص الحصــول علــى فــرص العمــل فــي خضــم وجــود المنافســة القويــة المتزايــدة فــي ســوق 

العمل.

الجلسة الثالثة: فترة التدريب العملي

تركــز هــذه الجلســة علــى فتــرات التدريــب العملــي ومعناهــا وكيفيــة الإعــداد لهــا وكيفيــة التعامــل مــع مســؤوليات العمــل. كمــا يتــم توجيــه 
الطلبــة لاختيــار فــرص التدريــب المناســبة والتــي يحصلــون مــن خلالهــا علــى الإســتفادة بأكبــر قــدر ممكــن ليــس فقــط علــى المــدى القصيــر 

وإنما بما يتناسب مع أهدافهم الوظيفية.

كيف أبدأ ؟
يعمــل برنامــج " كيــف أبــدأ؟ عــزَز فرصــك التوظيفيــة" علــى تلبيــة احتياجــات مجموعــة متنوعــة مــن 

الطلبــة مــن خــلال توفيــر المفاهيــم الأساســية التــي تتعلــق بالأعمــال التجاريــة والاقتصاديــة 
واستكشاف الإهتمامات والفرص المهنية، بالإضاففة إلى تطوير مهارات الوظيفية.

الفئة العمرية: 24-18 
الجلسه: 3

مدة الجلسه: 90 دقيقة
عدد الطلاب في المجموعه: 25

الجلسات :


